
 

SAMMANFATTNING 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
 

 

 
 

 Sammanträdesdatum 2021-05-10 

   

 Plats och tid Webbmöte via ZOOM, måndagen den 10 maj, kl. 10:00 – 12:00  

 

 Beslutande Carina Johansson (C), Gislaved 

Marie Johansson (S) ,Gislaved 

Kristine Hästmark, (M), Gnosjö 

Markus Kauppinen (S), Gnosjö 

Gottlieb Granberg, vice ordf (M), Värnamo 

Azra Muranovic (S), Värnamo 

Gert Jonsson, ordf (M), Vaggeryd  

Kenth Williamsson (S), Vaggeryd 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 Övriga deltagande Lars-Erik Andersson, förbundsdirektör SÅM  

Jonatan Rosenquist, planering- och utvecklingschef SÅM 

 

 

 

 

 Utses att justera Carina Johansson 

 Justeringens 
 plats och tid 

 

 Under- 
 skrifter 

 
Sekreterare  
…………………………………………………………………. 

          

Jonatan Rosenquist 

  
Ordförande
 …………………………………………………………………… 

 

Gert Jonsson  

  
Justerande 
 ................................................................................................................................ 

Carina Johansson  
 

ANSLAG/BEVIS 

 Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

 Organisation Förbundsdirektion SÅM 

 
Sammanträdesdatum 

  Paragrafer    

 Datum för 
 anslags uppsättande 2021-06-01 

 Datum för  
 anslags nedtagande 2021-06-23 

 Förvaringsplats 
 för protokollet 

SÅM:s kontor 

 Underskrift  

……………………………………………. 

 

 

 
 

 Utdragsbestyrkande 



SÅM 
 

Förbundsdirektion  

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
 

Sammanträdesdatum 

Sida 

2 (15) 

 2021-05-10  

 

Justerares signatur Utdragsbestyrkande 

  

 

 
Mötet är det tjugotredje mötet efter att interims direktionen övergått till att bli 
förbundsdirektion för kommunalförbundet SÅM (Samverkan Återvinning Miljö).  

 
Mötet öppnas, Jonatan Rosenquist utses till sekreterare och Carina Johansson till justerare 

av protokollet. Dagordning godkändes och två övrig frågor inkom.  
 
 

Ärendeförteckning: 
 
Föredragande: Lars-Erik Andersson = LEA, Jonatan Rosenquist = JR 

 
Beslutsärenden: 

§23 Attestinstruktion komplement (LEA)   SÅM 2017:38 
  
 

  
Informationsärenden:  
 

§24 Intern Revisionsrapport (LEA)    SÅM 2020:20 
§25 Tertialbokslut 210431 (LEA)    SÅM 2021:04 

§26 Status projekt (LEA, JR)    SÅM 2019:08 
§27 ÅVC och Anläggningar (LEA, JR)   SÅM 2017:42 

§28 Nya Taxor 2022 (LEA, JR)    SÅM 2021:05 
§29 Status entreprenader (LEA, JR)   SÅM 2019:09 
§30 Upphandlingar (LEA)    SÅM 2017:35 

§31 Personal (LEA, JR)    SÅM 2017:10 
§32 4-fackssystem (LEA)    SÅM 2017:07 

§33 Årligt seminarium Avfallsplan (LEA, JR)   SÅM 2019:24 
 
 

Övriga frågor: 
 

§34 Renhållningscontainrar i Gislaved   SÅM 2021:06 
§35 Transportkostnader av externslam   SÅM 2019:09 
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§23  Dnr: SÅM 2017:38 

 
Attestinstruktioner komplement 

 
 
 

Ärendebeskrivning 
 

Direktionen fattade den 190517 beslut gällande firmatecknare för SÅMs samtliga bankgiro, 
plusgiro och bankkonton. Då vissa personalförhållanden förändrats behöver detta beslut 
revideras genom att dels stryka Torbjörn Lindberg och ersätta med Lisbet Bärenholdt och 

dels lägga till Tomas Karlsson i listan över kontrasignation.  
 

 
 
Beslutsunderlag: 

 
 

 
 
 

 
Förbundsdirektionen beslutar: 

 
att  revidera beslut gällande utanordning taget 190517 

 
att förbundsdirektör Lars-Erik Andersson och redovisningsansvarig Lisbet Bärenholdt 

i förening eller var för sig agerar firmatecknare för samtliga bankgiro, plusgiro 

och bankkonton, med kontrasignation av Susanne Ingemarsson, Heidi 
Söderqvist, Eric Ohlsson, Jörgen Hansson, Ewa Nilsson, Jonas Fransson eller 

Tomas Karlsson. 
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§24  Dnr: SÅM 2020:20 

 

Intern Revisionsrapport 
 

 
 

Ärendebeskrivning 
 

Revisionsberättelsen 2020 från lekmannarevisorerna kom tyvärr inte fram till senaste 
mötet när Årsredovisningen behandlades. 
Revisorerna bedömer sammantaget att direktionen i kommunalförbundet har bedrivit 

verksamheten på ett ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. 
De tillstyrker att respektive fullmäktige beviljar ansvarsfrihet för direktionen samt de 

enskilda ledamöterna i densamma. 
 
  

 
 

 
 
Förbundsdirektionen beslutar: 

 
att lägga informationen till handlingarna. 
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§25  Dnr: SÅM 2021:04 

 

Tertialbokslut för 2101-2104 
 

 
 

Ärendebeskrivning 
 

Utfallet för tertial 1 är ännu inte klart, men en avstämning för mars månad såg bra ut med 
ett resultat närmare noll. 
 

Vaggeryds FNI-införande blev klart betydligt tidigare än vad som är angivet i budget för 
2021. Intäkter och kostnader stiger, men det kan leda till ett positivare utfall än budgeterat 

på årsbasis. 
 
Påverkan på resultatet för transporterna till och behandlingen av externslam vid 

reningsverket i Borås kommer troligen inte att påverka resultatet på årsbasis i den 
omfattning som tidigare har kalkylerats. I budgeten har det tagits höjd för en större mängd 

slam från varje enskild slambrunn, 1,2 m3 per brunn jämfört med utfallet som snarare visar 
på 0,8-1,0 m3 per brunn. Detta påverkar den totala mängden externslam som nu antas bli 
lägre än kalkylerat. Antalet budningar har dock en viss betydelse. Vi har även kalkylerat 

med ett något högre pris än det som vi får betala i Borås. 
 

  
 
 

 
 

Förbundsdirektionen beslutar: 
 
att lägga informationen till handlingarna. 
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§26  Dnr: SÅM 2019:08 

 

Status projekt 
 

 
 

Ärendebeskrivning 
 

Målstrategiarbetet är ett stort arbete som pågår just nu där ny avfallsplan ingår som det 
största projektet. Under eftermiddagen håller Direktionen tillsammans med tjänstemän 
från SÅM ett seminarium kring denna avfallsplan. 

 
Returpapper som övergår till kommunalt ansvar från årsskiftet kommer också påverka vårt 

arbete under hösten och det blir ett stort projekt. SÅM är med på de möten som 
organiseras av Avfall Sverige samt för regelbundet diskussioner med andra kommunala 
förbund och bolag i regionen. Målsättning just nu är att behålla returpapperscontainrar på 

ÅVS för de kunder som inte har FNI. Detta kommer troligen pågå under en 
övergångsperiod på 1-3 år, där våra kunder kan fortsätta lämna returpapper enligt samma 

koncept som idag. Skillnaden är att det från 2022 är SÅM som ansvarar för insamling och 
behandling av returpapper. SÅM har även tillsammans med andra kommunala förbund och 
bolag i regionen träffat fler olika entreprenörer för att utreda möjligheterna till avsättning 

av returpappret utifrån de föreskrifter som finns. Det kan konstateras att det finns ett stort 
intresse för returpappersfraktionen. 

 
Övriga projekt kommer föras in i en aktivitetslista i verksamhetsplaneringen för hösten 
2021 och år 2022. 

  
 

 
 
 

Förbundsdirektionen beslutar: 
 

att lägga informationen till handlingarna. 
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§27  Dnr: SÅM 2017:42 

 
ÅVC och Anläggningar 

 
 
Ärendebeskrivning 

 
 

SÅM ska utreda förutsättningarna för inpasseringssystem till våra anläggningar. I första 
läget är det aktuellt med mätning av inpasserande fordonstyper samt vilka tider 
besöksantalet är som högst på våra anläggningar. 

   
Entreprenören på ÅVC Hillerstorp vill avsluta sitt uppdrag och SÅM anställer istället egen 

personal som dels ersätter inhyrd entreprenör men även timvikarier på våra anläggningar i 
Gnosjö och Gislaved. 
 

SÅM utreder även utvecklingsbehov för gröntipparna vad gäller placering, hantering och 
utformning. Nyetablering av gröntipp vid ÅVC Hillerstorp beräknas till investering 

motsvarande 2 200- 2 500 tkr för asfaltering och inhägnad på 2 400 m2. En sådan 
investering skulle även ge en viss utökning av befintlig ÅVC. 
 

Det förekommer tyvärr mycket nedskräpning på alla de obevakade gröntipparna vilket 
kostar SÅM stora pengar. Även avsättningen av grönmaterialet som kommer in på dessa 

anläggningar kostar allt mer pengar i takt med att efterfrågan på flis minskar. SÅM ser 
gärna att ris och grenar från gröntippar i framtiden kan energiåtervinnas genom 

medlemskommunernas värmepannor. Kristine hänvisade till Nevel som just nu bygger en 
ny mindre värmepanna i Gnosjö, där man ska elda med denna typ av material. 
 

MJ Åkeri kommer att flytta till egna lokaler inne i Värnamo. Befintliga personalbodar vid 
omlastningsstationen på Stomsjö ägs av NÅS och är flyttbara. SÅM har ställt frågan till NÅS 

om de eventuellt är till salu. Carport och förråd som har nyttjats av MJ Åkeri tillhör SÅM 
och kommer nu att användas för SÅMs egna vagnpark på Stomsjö.  
 

Respektive medlemskommuns förvaltningar och bolag lämnar idag mycket avfall 
kostnadsfritt på SÅMs anläggningar vilket är något som SÅM måste se över framåt. 

 
SÅMs för just nu diskussion med Pantamera om en större pantmaskin för våra ÅVC-
anläggningar i Värnamo och Gislaved. Pantamera visar för tillfället bara intresse av 

Värnamo när det gäller pantmaskin men samtalen fortsätter kring Gislaved. SÅM skulle få 
ersättning för att ha denna typ av maskiner på anläggningen, men initialt visar kalkylen 

enbart kostnadstäckning för skötsel. 
 
 

 
 

 
Förbundsdirektionen beslutar: 
 

att lägga informationen till handlingarna. 
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§28  Dnr: SÅM 2021:05 

 
Nya taxor 2022 

 
 
 

Ärendebeskrivning 
 

Budgeten för 2022 bygger på en taxehöjning på 2 % inom renhållningen och 3 % inom 
slamverksamheten. 
 

Returpappret medför ett stort orosmoment, men förhoppningen är att befintliga 
budgetramar medger full kostnadstäckning. Avfall Sverige har gjort uträkningar kring 

kostnadsökningen för hushållen inför att ansvaret kring returpapper flyttas över till 
kommunerna. Utredningen visar på en kostnadsökning runt 100-150 kr per hushåll och år. 
 

Behandling av slam är en fråga som SÅM tillsammans med medlemskommunerna måste 
utreda för att hitta en långsiktig lösning. Vissa reningsverk har idag ingen bra lösning för 

externslammottagning. En utveckling och förbättring av externslambehandlingen kommer 
att påverka slamtaxan på längre sikt. 
 

 
 

 
 

Förbundsdirektionen beslutar: 
 
att lägga informationen till handlingarna. 
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§29  Dnr: SÅM 2019:09 

 
Status entreprenader 

 
 
 

Ärendebeskrivning 
 

Renhållning 
Verksamheten fungerar för tillfället mycket bra hos alla SÅMs entreprenörer, vilket gör att 
det även är betydligt lugnare hos kontaktcenter.  

 
Peter Hultman är tillbaka som VD hos NÅS medans både Johanna Wall och Linda Qvist har 

avslutat sina anställningar där. De två transportledarna som tillfälligt har arbetat i Gislaved 
kommer att etableras där permanent. De ska som tidigare även ansvara för Svenljunga och 
Tranemo.  

 
En kund i Anderstorp har bett SÅM att framföra till Direktionen att denne tycker det ser illa 

ut i kommunen när kärlen ständigt står framme vid tomtgränsen. Kunden vill att kärlen ska 
hämtas längre in på tomten och framför även att tömning på kvällar fram till kl. 22:00 
borde upphöra. 

 
Slam 

SÅM är överens med Borås Energi och Miljö som har lovat att ta emot och behandla 
externslammet från Gislaved under förutsättning att det fungerar problemfritt i deras 

mottagning. Nu körs även Gnosjös externslam till Borås på grund av ombyggnation vid 
Gnosjö reningsverk samtidigt som mottagningen i Hillerstorp inte har fungerat 
tillfredsställande. Containerlösningen som var tänkt i Gnosjö har inte kommit igång ännu. 

Det är ingen långsiktig lösning, i dagsläget är det ett bättre alternativ att köra även 
Gnosjös slam till Borås. Kristine meddelar att Gnosjö väntar på containern. SÅM kommer 

planera in ett nytt möte med VA i Gnosjö kommun för att finna en bättre och långsiktigare 
lösning kring externslammottagningen. SÅM har tagit höjd för ökande kostnader kring 
externslammet vilket troligen leder till att kostnaderna för transport och behandling i Borås 

ryms inom budgeten för 2021. 
 

SÅM kommer inleda nya diskussioner med Gislaved och Gnosjö kommuner kring en mer 
långsiktig lösning för externslammottagningen. Det är därför bra om politikerna i 
direktionen meddelar berörda tekniska kontor att frågan måste lösas samt att SÅM hjälper 

till med både utredning samt finansiering via behandlingsavgift. Carina tar kontakt med 
kommundirektören i Gislaved som kallar till ett möte där frågan diskuteras gemensamt. 

 
Kostnaderna för transport och behandling av externslam till Borås kommer under 2021 att 
finansieras av SÅM. Grundprincipen är dock att varje medlemskommun ska genomföra de 

investeringar som krävs för att kunna ta emot och behandla slam från enskilda avlopp 
inom den egna kommunen. 

 
Två nya slambilar levereras förhoppningsvis innan halvårsskiftet, varav en drivs med gas. 
 

 
Förbundsdirektionen beslutar: 

 
att lägga informationen till handlingarna. 
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§30    Dnr: SÅM 2017:35 

 
Upphandlingar 

 
 
 

Ärendebeskrivning 
 

För tillfället inget nytt, utredning pågår kring omklädning och kontor vid ÅVC Gislaved.  
 
 

 
 

Förbundsdirektionen beslutar: 
 

att   lägga informationen till handlingarna 
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§31  Dnr SÅM 2017:10 

 
Personal 

 
 
 

Ärendebeskrivning 
 

Diskussioner kring framtida organisation pågår. SÅM går nu över i mer normal drift av 
verksamheten då FNI är infört, vilket hittills har varit det stora målet. Organisationen ska 
sedan ställas om mot en beställarorganisation där arbetet ska bedrivas utifrån den nya 

målstrategin inklusive avfallsplan och verksamhetsplan. Dessa strategiska dokument 
arbetas nu fram i syfte att påbörja verksamhetsutveckling och initiera aktiviteter som för 

regionen högre upp i avfallstrappan. Vår organisationsstruktur kommer då också behöva 
utvecklas utifrån framtidens nya behov. 
 

Tjänsten för ny kommunikatör ska annonseras men det kommer inte finnas en ny person 
på plats innan nuvarande tjänsteman slutar. Det finns en risk att verksamheten står utan 

kommunikatör under semesterperioden samt under en kortare period i hösten då 
verksamhetens andra kommunikatör snart avslutar sitt vikariat. 
 

Verksamheten inom ÅVC utökas med en person, dels då nuvarande entreprenör vid ÅVC 
Hillerstorp avslutar sitt uppdrag men också för att ersätta timanställda. 

  
Kundservice inom kontoret stöttas upp med en projektanställning under ett år för att 

intensifiera arbetet med införande av matavfallssortering. Anställningen avser även att 
stötta arbetet med övertagande av returpappersinsamling samt med att förbereda för 
utökad fastighetsnära insamling av förpackningar. 

  
Hälsoundersökning för personalen är inplanerad under slutet av maj och början av juni. 

 
Alla personalförändringar ryms i de budgetar som är lagda för 2021 och 2022.  
 

 
 

 
Förbundsdirektionen beslutar: 
 

att lägga informationen till handlingarna 
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§32    Dnr SÅM 2017:07 

 
4-facksystem 

 
 
 

Ärendebeskrivning 
 

SÅM har jämfört perioden januari-mars 2019 och 2020 med motsvarande period under 
2021. Redovisningen är inte helt komplett men den ger en bra bild av hur 
materialströmmarna ändrats efter införandet av FNI för villor och fritidshus, samt matavfall 

för flerfamiljsboende. 
 

Material 1901-1903 2001-2003 2101-2103 

Brännbart 4 533 ton 3 186 ton 2 912 ton 

Matavfall      35 ton     680 ton    804 ton 

Tidningar       12 ton     181 ton    279 ton 

Glas        0 ton     207 ton     99 ton 

Förp (Metall, Papp, Plast)       0 ton     321 ton    338 ton 

Summa 4 580 ton 4 575 ton 4 432 ton 

Förpackningar gick till Svenljunga under Mars - Maj 2019, inga vikter 

  

Tömda elboxar 569 st        

(ca: 0,5 ton)               

4 143 st                   

(ca: 3,5 ton) 

3 659 st     

(ca: 3,1 ton) 

 
 
 

 
 

 
Förbundsdirektionen beslutar: 
 

att lägga informationen till handlingarna. 
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§33  Dnr SÅM 2019:24 

 
Årligt seminarium Avfallsplan 

 
 
 

Ärendebeskrivning 
 

SÅM har genomfört ett möte med kommundirektörerna den 6:e maj där projektet för den 
nya avfallsplanen diskuterades. SÅM efterfrågade även en utpekad kontaktperson i 
respektive kommun som ansvarar för att driva kommunens arbete med avfallsplanen. 

  
SÅM ser att det behöver förtydligas att avfallsplanen är ett kommunalt dokument som ägs 

av kommunen och som också ska följas upp inom kommunen. Det är viktigt att de mål och 
aktiviteter som finns i planen implementeras i arbetet hos kommunernas förvaltningar och 
bolag. 

  
SÅM ansvarar för sina delar i avfallsplanen vilket uppskattningsvis motsvarar ca 80% av 

innehållet. 
 
 

Förbundsdirektionen beslutar: 
 

att  lägga informationen till handlingarna. 
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§34  Dnr SÅM 2021:06 

 
Renhållningscontainrar i Gislaved 

 
Ärendebeskrivning 
 

SÅMs entreprenör för tömning av container och underjordsbehållare har framfört klagomål 
till direktionens ordförande kring att entreprenören via en ny upphandling i Gislaved tappat 

stora delar av uppdraget inom den kommunen. 
 
Gislaved har genomfört en förnyad upphandling för insamling av förpackningar och 

verksamhetsavfall från kommunens verksamheter. Detta har lett till att kommunen på 
flertalet anläggningar ersätter containrar för kommunalt avfall med mindre kärl. SÅMs 

entreprenör tappar då flertalet containertömningar inom Gislaveds kommun. 
Ifrågasättandet som entreprenören har framfört är att dessa containrar fortfarande 
innehåller mycket kommunalt avfall som enligt avtal ska tömmas genom SÅM och dennes 

entreprenör. Det finns risk att entreprenören kräver SÅM på kompensation för detta 
avbräck då det innebär en väsentlig förändring av förutsättningarna i uppdraget.  

Denna punkt läggs till i dagordningen för det möte som planeras mellan kommunledningen 
i Gislaved och SÅM. 
 

 
 

 
Förbundsdirektionen beslutar: 

 
att lägga informationen till handlingarna 
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§35  Dnr SÅM 2021:06 

 
Transportkostnader av externslam 

 
Ärendebeskrivning 
 

Vem ska bära kostnaderna för transport av externslam till Borås reningsverk. 
 

Frågan behandlades under §29.    
 
 

 
 

Förbundsdirektionen beslutar: 
 
att lägga informationen till handlingarna 

 
 


